

ورشة عمل بعنوان "تمكين الممرضين في الأردن ليصبحوا مستقلين في التعرف على المرضى التي بدأت حالتهم الصحية بالانتكاس"

تحت رعاية مدير التمريض في مستشفى ابن الهيثم الاستاذ عبدالحليم زغلول، وبحضور سعادة الأستاذ الدكتور هاني النوافلة، أمين عام المجلس التمريض الأردني و الدكتور منى النصور والدكتور هناء ابو سنيته من المجلس التمريضي، والدكتورة غدير الدويك عميد كلية التمريض في جامعة العلوم التطبيقية الخاصة، أقيمت ورشة عمل مميزة بعنوان "تمكين الممرضين في الأردن ليصبحوا مستقلين في التعرف على المرضى المتدهورين: الانتقال من الممارسات التقليدية إلى الممارسات المتقدمة"، بقيادة الدكتور عبدالرحمن التميمي.

شهدت الورشة حضور عدد من أعضاء هيئة التدريس في جامعة العلوم التطبيقية الخاصة، بالإضافة إلى مجموعة من الممرضين والممرضات من مستشفى ابن الهيثم والطلبة من الجامعة، حيث تم تسليط الضوء على أهمية تعزيز مهارات الممرضين في تقديم الرعاية الصحية المتقدمة.

وتهدف الورشة إلى تمكين الكوادر التمريضية من تحديد حالات إنتكاس المرضى بشكل مستقل باستخدام أدوات وتقنيات حديثة، والانتقال من الممارسات التقليدية إلى أساليب أكثر تطوراً وفعالية، بما يسهم في تحسين جودة الخدمات الصحية المقدمة.

في كلمته الاختتاميه، أعرب الأستاذ الدكتور هاني النوافلة عن أهمية تطوير مهارات التمريض لمواكبة التطورات العالمية في الرعاية الصحية، مشيداً بالدور الكبير للورشة في تعزيز الكفاءة المهنية للمشاركين. كما أكدت الدكتورة غدير الدويك على أهمية التعليم والتدريب المستمرين للممرضين من أجل تحقيق رعاية صحية أفضل للمرضى.

وتضمنت الورشة عروضاً تقديمية ومناقشات تفاعلية تهدف إلى بناء القدرات العملية والنظرية للمشاركين، مع التركيز على أفضل الممارسات العالمية في مجال التمريض.

وفي ختام الورشة، تم توجيه الشكر للدكتور عبدالرحمن التميمي على جهوده المميزة في إعداد وتنفيذ هذه الورشة، ولجميع الحاضرين على مشاركتهم الفاعلة التي أسهمت في نجاح الفعالية.

Workshop on "Empowering Nurses in Jordan to Become Autonomous in Identifying Deteriorating Patients"

Under the patronage of the Director of Nursing at Ibn Al-Haytham Hospital- Abdelraheem Zaglol and with the esteemed presence of Professor Dr. Hani Al-Nawafleh, President of the Jordanian Nursing council ،Dr Mona Alnsour, Dr Hana Abu Snienah, and Dr. Ghadeer Al-Dweik, a workshop titled "Empowering Nurses in Jordan to Become Autonomous in Identifying Deteriorating Patients: Transitioning from Traditional Practices to Advanced Practices" was held, led by Dr. Abdelrhman Tamimi.

The workshop was attended by several faculty members from the Applied Science Private University, along with a group of nurses, nursing students, and healthcare professionals. The event aimed to highlight the importance of enhancing the skills of nurses to deliver advanced healthcare services.

The main objective of the workshop was to empower nursing professionals to independently identify patient deterioration using modern tools and techniques, transitioning from traditional practices to more advanced and efficient approaches. This initiative aligns with efforts to improve the quality of healthcare services provided in Jordan.

In his opening remarks, Professor Dr. Hani Al-Nawafleh emphasized the significance of advancing nursing skills to keep pace with global healthcare developments, praising the workshop's role in enhancing participants' professional competencies. Dr. Ghadeer Al-Dweik also highlighted the importance of continuous education and training for nurses to achieve better patient care outcomes.

The workshop included presentations and interactive discussions designed to strengthen the participants' practical and theoretical capabilities, focusing on global best practices in nursing.

At the conclusion of the workshop, Dr. Abdelrhman Tamimi was commended for his exceptional efforts in organizing and leading the event. Gratitude was also extended to Abdelhleem Zaglol for his great hospitality and all attendees for their active participation, which contributed to the workshop's success.

